
LETTER NUMBER 287 

 

1 1843-01-10 

2 Monsieur Albert au Pensionnat a Melle 

 

Mon cher fils 

Veuillez prendre lecture de l’incluse qui est confidentielle, comme vous le verrez, et qui renferme plus que ne 

croirait celui qui n’aurait pas connaissance de ce qui s’est passé ou qui ne connaîtrait pas les hommes.  Vous 

garderez donc pour vous seul toute cette affaire.  Nous en causerons, la semaine prochaine.  Les demandes 

d’explication que vous fera le rév. P. Supr. n’ont rien, me semble-t-il, de très-extraordinaire. 

Votre tjs tout dévoué en J. C. 

10 janv 

C. G. V. C. 

N’y aurait-il pas moyen de me faire avoir une entrevue avec Mr René ?  Je n’ai pas le temps de m’absenter, et 

j’aurais besoin de lui donner connaissance de quelques points avant l’arrivée du rév. P. Sup. 

10 January 1843 

To Mr Albert at the Boarding School at Melle 

 

My dear son
1
 

Be so good as the read the enclosed which is confidential as you will see, and which contains more than anyone 

who does not know what happened, or who does not know mankind, would believe.  You will keep this whole 

matter to yourself. We will discuss it next week. It seems to me that there is nothing extraordinary in the 

requests for an explanation which the Reverend Father Superior will ask of you. 

Your ever devoted in Jesus Christ, 

10th January 

C. G. V. C. 

Is it possible to arrange an interview for me with Mr René?
2
 I haven't got the time to absent myself and I need to 

inform him of several matters before the arrival of the Reverend Father Superior 

                                                                 
1 Mr Albert Vandervelde [29]  
2 Mr René Pavot [106] 


